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香港税务快讯 

高端人才通行证计划 

 

 

 
 
高端人才通行证计划 ("高才通计划") 已于 2022 年 12 月 28 日正式供在线

申请 

 

吸引人才 

 

有意根据高才通计划申请前来香港特区的人士，在提出申请时无须已在

香港特区觅得工作。申请人可以选择按下文第(a)至(c)段所列其中一个类

别提出高才通计划的申请： 

 

a) 在紧接申请前一年，全年收入达港币 250 万元或以上（或等值外

币）的人士（A 类申请）； 

 

b) 获全球百强大学 1 颁授学士学位、并在紧接申请前五年内累积至少三

年工作经验的人士（B 类申请）；或 

 

c) 在紧接申请前五年内，获全球百强大学颁授学士学位，但工作经验少

于三年的人士（C 类申请）；这类申请受年度配额限制，且以先到先

得的方式分配。 

 

根据高才通计划递交的签证／进入许可申请，入境处在收到全部所需文

件后，一般需时四星期处理。根据高才通计划获批准来港的申请人，一

般首次入境可获准在港逗留 24 个月而不受其他逗留条件限制。每位申请

人根据高才通计划只可获批此项「初次逗留安排」一次。 

 



高才通计划不适用于阿富汗、古巴、老挝、朝鲜、尼泊尔和越南的国

民。 

 
1  全球百强大学是指全球百强大学综合名单（下称「综合名单」）载列的大学／院校。综合名

单是劳工及福利局根据泰晤士高等教育世界大学排名、QS 世界大学排名、美国新闻与世界报

道全球最佳大学排名及上海交通大学世界大学学术排名这四个指定的世界大学排行榜，在过去

五年所列的百强大学／院校而制定。为免生疑问，从全球百强大学设立的持续和专业教育学

院、分校、延伸学院或附属学院等所获取的学历，将不予接受。 

 

 
税务快讯是为德勤会计师事务所的客户和专业人士发布的。这些内容只是一般性

的。建议读者 在根据本通讯中包含的任何信息采取行动之前咨询其税务顾问。  

 
如有任何疑问，请联系我们的专业人员： 

 
  
作者  

梁晴 

税务合伙人 

+86 21 6141 1059 
mliang@deloitte.com.cn 
 
徐雪蓝 

税务总监 

+852 2852 5682 
echui@deloitte.com.hk 
 

麦婉群 

税务合伙人 

+852 2852 1051 
monmak@deloitte.com.hk 
 
 

 

 
 

 
 

        
 

 

德勤中国是一家立足本土、连接全球的综合性专业服务机构，由德勤中国的合伙人共同拥有，始终服务于中国改革

开放和经济建设的前沿。我们的办公室遍布中国 30 个城市，现有超过 2 万名专业人才，向客户提供审计及鉴证、

管理咨询、财务咨询、风险咨询、税务与商务咨询等全球领先的一站式专业服务。 

 

我们诚信为本，坚守质量，勇于创新，以卓越的专业能力、丰富的行业洞察和智慧的技术解决方案，助力各行各业

的客户与合作伙伴把握机遇，应对挑战，实现世界一流的高质量发展目标。 

 

德勤品牌始于 1845 年，其中文名称“德勤”于 1978 年起用，寓意“敬德修业，业精于勤”。德勤专业网络的成员机构

遍布 150 多个国家或地区，以“因我不同，成就不凡”为宗旨，为资本市场增强公众信任，为客户转型升级赋能，为

人才激活迎接未来的能力，为更繁荣的经济、更公平的社会和可持续的世界而开拓前行。 

 

Deloitte（“德勤”）泛指一家或多家德勤有限公司，以及其全球成员所网络和它们的关联机构（统称为“德勤组

织”）。德勤有限公司（又称“德勤全球”）及其每一家成员所和它们的关联机构均为具有独立法律地位的法律实

体，相互之间不因第三方而承担任何责任或约束对方。德勤有限公司及其每一家成员所和它们的关联机构仅对自身

行为承担责任，而对相互的行为不承担任何法律责任。德勤有限公司并不向客户提供服务。 

 

德勤亚太有限公司（即一家担保有限公司）是德勤有限公司的成员所。德勤亚太有限公司的每一家成员及其关联机

构均为具有独立法律地位的法律实体，在亚太地区超过 100 个城市提供专业服务。 

 

请参阅 http://www.deloitte.com/cn/about 了解更多信息。 

 

本通讯中所含内容乃一般性信息，任何德勤有限公司、其全球成员所网络或它们的关联机构（统称为“德勤组织”）

并不因此构成提供任何专业建议或服务。在作出任何可能影响您的财务或业务的决策或采取任何相关行动前，您应

咨询合资格的专业顾问。 

 

我们并未对本通讯所含信息的准确性或完整性作出任何（明示或暗示）陈述、保证或承诺。任何德勤有限公司、其

成员所、关联机构、员工或代理方均不对任何方因使用本通讯而直接或间接导致的任何损失或损害承担责任。德勤

有限公司及其每一家成员所和它们的关联机构均为具有独立法律地位的法律实体。 
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©  2022 德勤 • 关黄陈方会计师行（香港）、德勤 • 关黄陈方会计师事务所（澳门）、德勤华永会计师事务所（特

殊普通合伙）（中国大陆）版权所有 保留一切权利。 

 

如您日后不希望收到关于该话题的信息，请回复电邮并在邮件主题栏中填上“取消订阅”。 
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Hong Kong Tax Newsflash 
Top Talent Pass Scheme 

 

 

 
 
On 28 December 2022, a new program, "Top Talent Pass Scheme" 
("TTPS"), has been launched for online application.  
 
Attracting talent  
 
Persons who wish to apply to enter Hong Kong under the TTPS are not 
required to have secured an offer of employment in Hong Kong upon 
application. Applicants may choose to apply for the TTPS under one of 
the categories as listed in paragraphs (a) to (c) below: 
 
a) persons with annual income reaching HKD2.5 million or above, or its 

equivalent in foreign currency, in the year immediately preceding 
the date of application (Category A); 

 
b) degree graduates of the world's top 100 universities1 with at least 

three years of work experience over the past five years immediately 
preceding the date of application (Category B); or 

 
c) degree graduates of the world's top 100 universities in the past five 

years immediately preceding the date of application with less than 



three years of work experience, subject to an annual quota which is 
to be allotted on a first-come, first-served basis (Category C). 

 
It normally takes four weeks to process visa/entry permit applications 
under the TTPS upon receipt of all the required documents.  Successful 
TTPS applicant will normally be granted an initial stay of 24 months on 
time limitation only without other conditions of stay. Each applicant can 
only be granted such initial stay once. 
 
The TTPS does not apply to nationals of Afghanistan, Cuba, Laos, Korea 
(Democratic People's Republic of), Nepal and Vietnam. 
 
1 The world’s top 100 universities refer to those universities/institutions on the aggregate list of 
world’s top 100 universities (hereafter “the aggregate list”), which is compiled by the Labour and 
Welfare Bureau. The aggregate list is based on the top 100 universities/institutions in four 
designated world university rankings in the past 5 years, namely Times Higher Education World 
University Rankings, Quacquarelli Symonds (QS) World University Rankings, U.S. News and World 
Report’s Best Global Universities Rankings and Shanghai Jiao Tong University Academic Ranking 
of World Universities.  For the avoidance of doubt, the academic qualifications obtained from the 
continuing and professional education arms, the branch schools, the extension schools or the 
subsidiary schools, etc., established by the world’s top 100 universities will not be accepted. 
 

 
Tax Newsflash is published for the clients and professionals of Deloitte Touche Tohmatsu. 
The contents are of a general nature only. Readers are advised to consult their tax advisors 
before acting on any information contained in this newsletter. 

 
If you have any questions, please contact our professionals: 
 
  

Authors  
Maria Liang 
Tax Partner 
+86 21 6141 1059 
mliang@deloitte.com.cn  
 
Esti Chui 
Tax Director 
+852 2852 5682 
echui@deloitte.com.hk 
 

Mona Mak 
Tax Partner 
+852 2852 1051 
monmak@deloitte.com.hk 
 
 

  

 
 

        
 

 

Deloitte China provides integrated professional services, with our long-term commitment to be a leading contributor to 
China’s reform, opening-up and economic development. We are a globally connected firm with deep roots locally, owned by 
our partners in China. With over 20,000 professionals across 30 Chinese cities, we provide our clients with a one-stop shop 
offering world-leading audit & assurance, consulting, financial advisory, risk advisory, tax and business advisory services.  
 
We serve with integrity, uphold quality and strive to innovate. With our professional excellence, insight across industries, 
and intelligent technology solutions, we help clients and partners from many sectors seize opportunities, tackle challenges 
and attain world-class, high-quality development goals. 
 

The Deloitte brand originated in 1845, and its name in Chinese (德勤) denotes integrity, diligence and excellence. Deloitte's 

professional network of member firms now spans more than 150 countries and territories. Through our mission to make an 
impact that matters, we help reinforce public trust in capital markets, enable clients to transform and thrive, empower 
talents to be future-ready, and lead the way toward a stronger economy, a more equitable society and a sustainable world. 
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Deloitte refers to one or more of Deloitte Touche Tohmatsu Limited (“DTTL”), its global network of member firms, and their 
related entities (collectively, the “Deloitte organization”). DTTL (also referred to as “Deloitte Global”) and each of its member 
firms and related entities are legally separate and independent entities, which cannot obligate or bind each other in respect 
of third parties. DTTL and each DTTL member firm and related entity is liable only for its own acts and omissions, and not 
those of each other. DTTL does not provide services to clients.  
 
Deloitte Asia Pacific Limited is a company limited by guarantee and a member firm of DTTL. Members of Deloitte Asia Pacific 
Limited and their related entities, each of which are separate and independent legal entities, provide services from more 
than 100 cities across the region. 
 
Please see www.deloitte.com/about to learn more. 
 
This communication contains general information only, and none of Deloitte Touche Tohmatsu Limited (“DTTL”), its global 
network of member firms or their related entities (collectively, the “Deloitte organization”) is, by means of this 
communication, rendering professional advice or services. Before making any decision or taking any action that may affect 
your finances or your business, you should consult a qualified professional adviser.  
 
No representations, warranties or undertakings (express or implied) are given as to the accuracy or completeness of the 
information in this communication, and none of DTTL, its member firms, related entities, employees or agents shall be liable 
or responsible for any loss or damage whatsoever arising directly or indirectly in connection with any person relying on this 
communication. DTTL and each of its member firms, and their related entities, are legally separate and independent entities.  
 
©  2022 Deloitte Touche Tohmatsu in Hong Kong, Deloitte Touche Tohmatsu in Macau, and Deloitte Touche Tohmatsu 
Certified Public Accountants LLP in the Chinese Mainland. All rights reserved. 
 
To no longer receive emails about this topic please send a return email to the sender with the word “Unsubscribe” in the 
subject line. 
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